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Tema: Kom tættere på erhvervslivet 

1. Siden sidst status v/Jens Christian Kløve, kl. 14.00 – 14.30 

1.1 Datapakken  
Optaget er faldet, mens frafaldet er steget. Vi prøver at kigge ind, hvorfor det forholder sig 
sådan.  
 

1.2 Optag 
Optaget er en udfordring. Når ikke vi får det antal studerende i optaget på PRO, som vi har 
brug for, smitter det af på PTI. Jesper og Kurt fra PTI har stafetten for rekruttering, med 
workshops i vores værksteder/laboratorier.  
 

1.3 Udfordringen 
Alle tekniske uddannelser har haft nedgang i kvote 2 optaget.  
Årsagen er ukendt, men det kan skyldes blandt andet at flere ansøgere vælger at tage 
mere end et sabbatår, og der er også noget demografi, som spiller ind.  Dog er det 
manglede optag større end, hvad demografien alene kan forklare. 
  

Andet:  Stine og Kløve skriver på en ansøgning, om at ændre optaget på PTI til blended learning.  
Vi tror, vi kan tiltrække ansøgere til UCN fra Midtjylland, hvis uddannelsen udbydes som 
blended learning. Vi bruger MS Teams som undervisningsplatform, hvilket understøtter 
online undervisning. Vi åbner op for, at de studerende kan få deres daglige gang på 
campus, i den omgang de ønsker. Vi forventer at der bliver 3-4 uger med fremmøde fordelt 
pr semester. Kløve prioriterer at det ikke er vores hensigt, at fuldtidsansatte følger en 
fuldtidsuddannelse en gang om ugen. Til denne målgruppe henvises til vores efter-
videreuddannelsesområde.  

2. Tema: Kom tættere på erhvervslivet v/ Torben Momme, kl. 14.30 – 14.45 
• Hvilke ”tæt på erhvervslivet” aktiviteter har vi? 

Kløve gennemgår de ”tæt på” aktiviteter vi har på uddannelserne. 
  

 

3. Workshops 1, kl. 14.45 – 15.15 
• Hvad vil det sige at være tæt på erhvervslivet?  

 
Som uddannelsesudvalget hører oplægget, har UCN gode uddannelser, hvor de 
studerende ingen problemer har i at finde praktikpladser, eller efterfølgende komme 
i job. I følge uddannelsesudvalget er det manglede optag problemet. Derfor vil ud-
valget gerne diskutere optag, og muligheder herfor. Udvalget opfordrer UCN til at 
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investere i yderligere markedsføring af PRO/PTI. Kløve forklarer rammerne for mar-
kedsføring af UCN-uddannelser. 
 
Jesper efterlyser større arrangement fra DI og fagbevægelsen i arbejdet med øget 
optag. TL oplyser, at de allerede gør et stort stykke arbejde i at synliggøre de tekni-
ske uddannelser overfor aftagere/kommuner. TL informerer studerende på fx Tech 
College om muligheden for uddannelse på UCN. Kløve bekræfter, at vi har et godt 
samarbejde med Tech College, men kan godt ønske sig et endnu tættere samar-
bejde. Uddannelsesudvalget er overbevist om, at UCN kan hente ansøgere fra Tech 
College og opfordrer UCN til endnu tættere samarbejde.  
 
Det er vigtigt, at UCN ikke slås intern om de ansøgninger vi får, det er vigtigt at vi får 
skabt flere ansøgere i stedet for at ”stjæle” fra hinanden.  
 
UCN er i øjeblikket i gang med at etablere tættere Samarbejde med kommunerne 
uden for Aalborg omkring særligt dimittender fra designuddannelserne, og er i dialog 
med Thisted, Hobro og Frederikshavn kommuner. 
 
 

4. Indledning til Workshop 2 ”Hvordan”, kl. 15.15 – 15.45  
• Hvilke aktiviteter skal iværksættes for at komme tættere på målet  

Punktet blev rummet af diskussioner og debat under workshop 1, men der blev ikke 
givet konkrete anvisninger ud fra udvalgets standpunkt ”uddannelserne ser ud til på 
dette punkt at være velfungerende” 

 

5. Næste møde 
• 30. maj 2023, kl. 14.00 – 16.00 

6. Eventuelt 
Det er foreslået at vi på næste uddannelsesudvalgsmøde den 30. maj drøfter optagelse og 
fastholdelse.   

Kløve og TL skriver en kronik om hvordan de tekniske uddannelser lider, på samme måde 
som velfærdsuddannelserne.  
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